

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

MINDDEVEL

REGION DU SUD

DEPARTEMENT DE L'OCEAN

COMMUNE D'AKOM II

SECRETARIAT GENERAL

SERVICES TECHNIQUES

COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES
MARCHES PUBLICS

B.P : 10 AKOM II - Tél. 694 689 992



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace– Work – Fatherland

MINDDEVEL

SOUTH REGION

OCEAN DIVISION

AKOM II COUNCIL

GENERAL SECRETARIAT

TECHNICAL SERVICES

PUBLIC TENDER INTERNE BOARD

P.O BOX : 10 AKOM II - Tél. 694 689 992

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N°004/AONO/CA2/CIPM/2023 DU 11/04/2023

POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN GYMNASE MODERNE A AKOM II
(PREMIERE PHASE) DANS LA COMMUNE D'AKOM II, DEPARTEMENT DE L'OCEAN,
REGION DU SUD.

1. Objet de l'Appel d'Offres

LE MAIRE DE LA COMMUNE D'AKOM II, lance un Appel d'Offres National Ouvert **POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN GYMNASE MODERNE A AKOM II (PREMIERE PHASE) DANS LA COMMUNE D'AKOM II, DEPARTEMENT DE L'OCEAN, REGION DU SUD.** Consistance des travaux

Les travaux comprennent les opérations suivantes dont la liste n'est pas exhaustive :

- Travaux préparatoires ;
- Terrassements ;
- Fondations ;
- Maçonneries en élévations ;
- Charpente et couverture ;
- Électricité ;
- Plomberie ;

Délai d'exécution

Le délai prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des travaux objet du présent appel d'offres est de **trois (03)** mois.

Objet : **TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN GYMNASSE MODERNE A AKOM II (PREMIERE PHASE) DANS LA COMMUNE D'AKOM II, DEPARTEMENT DE L'OCEAN, REGION DU SUD.**

;

Coût prévisionnel : Le coût prévisionnel des travaux à l'issue des études préalables est de **40.009.000** FCFA

Participation et origine

La participation au présent appel d'offres est ouverte à toutes les entreprises de droit camerounais.

Financement : Les travaux objet du présent Appel d'Offres sont financés par le **Budget d'Investissement Public.**

Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission d'un montant de **900 000 (neuf cent mille) F CFA** établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO, valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres.

Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté aux heures ouvrables dès publication du présent avis à la Commune d'Akom II, Service de la passation des marchés.

Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le présent Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu aux heures ouvrables dès publication du présent avis à la Commune d'Akom II, Service de la passation des marchés sur présentation de l'originale d'une quittance de versement à la Recette Municipale de la Commune d'Akom II d'une somme non remboursable **de soixante-cinq mille (65.000) francs CFA.**

Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marqués comme tels, devra être déposée contre récépissé à la Commune d'Akom II, Service de la passation des Marchés au plus tard le **11/05/2023** à 12 Heures précises et devra porter la mention :

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N°004/AONO/CA2/CIPM/2023 DU 11/04/2023

**POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN GYMNASE MODERNE A AKOM II
(PREMIERE PHASE) DANS LA COMMUNE D'AKOM II, DEPARTEMENT DE L'OCEAN,
REGION DU SUD.**

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

NB : En plus du support physique, le support numérique (sur clé USB ou CD) de l'offre technique et financière doivent être impérativement présents dans le pli fermé.

NB: In addition to the physical medium, the digital medium (on USB key or CD) of the technical and financial offer must imperatively be in the closed fold.

Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent être datées de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres et avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres. Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou des compagnies d'assurances agréées par le Ministère chargé des Finances.

Ouverture des plis

L'ouverture de tous les plis se fait en un seul temps le **11/05/2023** à 13 Heures précises par la Commission Départementale de Passation des Marchés de la Commune d'Akom II. B.P : 10 Akom II Tél. 694 689 992

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

Critères d'évaluation

Les critères d'évaluation sont de deux types : les critères éliminatoires et les critères essentiels.

Critères éliminatoires

Dossier administratif incomplet au terme du dépouillement ou non conforme, sous réserve des dispositions du point I.1 de la Circulaire N°002/CAB/PM du 31 Janvier 2011 relative à l'amélioration de la performance du système des marchés publics ;

L'absence de la caution de soumission à l'ouverture des plis ;

Fausse déclarations ou pièces falsifiées (la CIPM et l'Autorité Contractante se réservent le droit de procéder à l'authentification de tout document présentant un caractère douteux) ;

Non-exécution d'un marché antérieur du fait de l'entreprise (conformément à la lettre circulaire N°004/LC/MINMAP/CAB du 25 janvier 2017 relative à la prise en compte des défaillances des entreprises dans l'exécution des marchés antérieurs dans l'attribution de nouveaux marchés).

Avoir obtenu moins de 70% des critères essentiels de qualification.

Critères essentiels

I	PRESENTATION GENERALE	(01 rubrique)
II	EXPERIENCE DE L'ENTREPRISE	(03 rubriques)
III	MOYENS HUMAINS	(06 rubriques)
IV	MOYENS MATERIELS	(05 rubriques)
V	METHODOLOGIE D'EXECUTION	(05 rubriques)
VI	CAPACITE FINANCIERE	(01 rubrique)

Attribution

L'Autorité Contractante attribuera le marché au soumissionnaire dont l'offre aura été déclarée conforme pour l'essentiel au Dossier d'Appel d'Offres et qui dispose des capacités techniques et financières requises pour exécuter le marché de façon satisfaisante et dont l'offre aura été évalué la moins disante.

Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Commune d'Akom II B.P : 10 AKOM II Tél. 694 689 992

« Pour toute tentative de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler la CONAC ou envoyer un SMS aux numéros suivants :/.....».

AKOM II, le 11/04/2023

**LE MAIRE DE LA COMMUNE D'AKOM II
(Maitre d'Ouvrage)**

Ampliations :

- .PREFET ;
- DR-MINMAP SUD (ATCR) ;
- ARMP/SUD (Pour diffusion) ;
- DDMINEPAT/OCEAN
- P/CIPM/AKOM II ;
- CAMEROON TRIBUNE (Pour Publication) ;
- Affichage ;
- Chrono/Archives.



Meka Elisabeth II
Maire d'AKOM II

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail - Patrie

MINDDEVEL

REGION DU SUD

DEPARTEMENT DE L'OCEAN

COMMUNE D'AKOM II

SECRETARIAT GENERAL

SERVICES TECHNIQUES

COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES
MARCHES PUBLICS

B.P : 10 AKOM II - Tél. 694 689 992



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace– Work - Fatherland

MINDDEVEL

SOUTH REGION

OCEAN DIVISION

AKOM II COUNCIL

GENERAL SECRETARIAT

TECHNICAL SERVICES

PUBLIC TENDER INTERNE BOARD

P.O BOX : 10 AKOM II - Tél. 694 689 992

NOTICE OF OPEN NATIONAL TENDERS

N°004/AONO/CA2/CIPM/2023 OF 04/011/2023

**FOR THE CONSTRUCTION WORKS OF A MODERN GYMNASIUM IN AKOM II
(FIRST PHASE) IN THE COMMUNE OF AKOM II, OCEAN DEPARTMENT, SOUTH
REGION.**

1. Purpose of the Call for Tenders

THE MAYOR OF THE COMMUNE OF AKOM II, launches an Open National Call for Tenders FOR THE CONSTRUCTION WORKS OF A MODERN GYMNASIUM IN AKOM II (FIRST PHASE) IN THE COMMUNE OF AKOM II, DEPARTMENT OF OCEAN, REGION FROM SOUTH. Consistency of the work

The work includes the following operations, the list of which is not exhaustive:

- Preliminary activities ;
- Earthworks;
- Foundations;
- Masonry in elevations;
- Framework and roofing;
- Electricity ;
- Plumbing;

Completion time

The deadline set by the Project Owner for the completion of the works covered by this call for tenders is **three (03) months**.

Subject: CONSTRUCTION WORKS OF A MODERN GYMNASIUM IN AKOM II (FIRST PHASE) IN THE COMMUNE OF AKOM II, OCEAN DEPARTMENT, SOUTH REGION.

;

Estimated cost: The estimated cost of the works at the end of the preliminary studies is **40,009,000 FCFA**

Participation and origin

Participation in this call for tenders is open to all companies incorporated under Cameroonian law.

Financing: The works covered by this Call for Tenders are financed by the Public Investment Budget.

Provisional surety

Each bidder must attach to his administrative documents, a bid bond in the amount of **900,000 (nine hundred thousand) CFA** francs drawn up by a first-rate bank approved by the Ministry of Finance and the list of which appears in Exhibit 12 of the DAO, valid for thirty (30) days beyond the original date of validity of the offers.

Consultation of the Call for Tenders File

The Tender Dossier may be consulted during working hours upon publication of this notice at the Municipality of Akom II, Procurement Department.

Acquisition of the Tender File

This Tender File can be obtained during working hours upon publication of this notice at the Municipality of Akom II, Procurement Department on presentation of the original of a

payment receipt to the Municipal Revenue of the Municipality of Akom II for a non-refundable sum of **sixty-five thousand (65,000) CFA francs**.

Delivery of offer

Each offer written in French or in English in seven (07) copies including one (01) original and six (06) copies marked as such, must be deposited against receipt at the

Municipality of Akom II, Procurement Department no later than 05/11/2023 at 12 a.m. sharp and must bear the mention:

NOTICE OF OPEN NATIONAL TENDERS

N°004/AONO/CA2/CIPM/2023 OF 04/11/2023

**FOR THE CONSTRUCTION WORKS OF A MODERN GYMNASIUM IN AKOM II
(FIRST PHASE) IN THE COMMUNE OF AKOM II, OCEAN DEPARTMENT, SOUTH
REGION.**

"TO BE OPENED ONLY DURING COUNTING SESSIONS"

NB: In addition to the physical medium, the digital medium (on USB key or CD) of the technical and financial offer must imperatively be present in the closed envelope.

NB: In addition to the physical medium, the digital medium (on USB key or CD) of the technical and financial offer must imperatively be in the closed fold.

Admissibility of offers

Under penalty of rejection, the required documents from the administrative file must be produced in originals or in copies certified as true by the issuing service or an administrative authority (Prefect, Sub-prefect, etc.), in accordance with the stipulations of the Special Rules for the Appeal of 'Offers.

They must be dated less than three (03) months preceding the original date of submission of tenders and have been established after the date of signature of the Notice of Invitation to Tender.

Any incomplete offer in accordance with the requirements of the Call for Tenders File will be declared inadmissible. In particular, the absence of a bid bond issued by a first-class bank or insurance companies approved by the Ministry of Finance.

Opening of the envelopes

The opening of all the folds is done in a single time on 05/11/2023 at 1 p.m. sharp by the Departmental Commission for Procurement of the Commune of Akom II. Box: 10 Akom II Tel. 694 689 992

Only bidders may attend this opening session or be represented by a duly mandated person of their choice.

Evaluation criteria

The evaluation criteria are of two types: the eliminatory criteria and the essential criteria.

Eliminatory criteria

Incomplete administrative file at the end of the examination or non-compliant, subject to the provisions of point I.1 of Circular No. 002/CAB/PM of January 31, 2011 relating to the improvement of the performance of the public procurement system;

False statements or falsified documents (the CDPM and the Contracting Authority reserve the right to authenticate any document of a doubtful nature);

Non-execution of a previous contract by the company (in accordance with circular letter N°004/LC/MINMAP/CAB of January 25, 2017 relating to the consideration of business failures in the execution of previous contracts in the award of new contracts).

Have obtained less than **70% of the essential qualification criteria**.

Essential criteria

I GENERAL PRESENTATION (01 section)

II COMPANY EXPERIENCE (03 headings)

III HUMAN RESOURCES (06 headings)

IV MATERIAL MEANS (05 headings)

V EXECUTION METHODOLOGY (05 sections)

VI FINANCIAL CAPACITY (01 section)

Award

The Contracting Authority will award the contract to the tenderer whose tender has been declared essentially compliant with the Call for Tenders Dossier and who has the technical and financial capacities required to perform the contract satisfactorily and whose tender will have been evaluated with the lowest price.

Period of validity of offers

Tenderers remain committed to their offer for **ninety (90) days** from the deadline set for the submission of tenders.

Further information

Additional information can be obtained during working hours at the Municipality of Akom II B.P: 10 AKOM II Tel. 694 689 992

“For any attempt at corruption or acts of bad practice, please call CONAC or send an SMS to the following numbers:/.....”

AKOM II, 04/11/2023

The Mayor of the Commune of Akom II

(Contracting Authority)

Amplifications:

- PREFECT;
- DR-MINMAP SOUTH (ATCR);
- ARMP/SUD (For distribution) ;;
- DDMINEPAT/OCEAN
- P/CIPM/AKOM II
- CAMEROON TRIBUNE (For Publication);
- Display ;
- Chrono/Archives. THE MAYOR OF THE COMMUNE OF AKOM II



Meka Elisabeth II
Maire d'AKOM II